
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 30. august 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 1435
Vil ministeren – uden at forholde sig til, hvad der måtte være foregået på møder i Folke-
tingets Kontroludvalg, som er fortrolige – i samarbejde med forsvarsministeren be- eller 
afkræfte, om de faktiske omstændigheder forholder sig som beskrevet i artiklen ”Flere 
whistleblowere er blevet ikoner. Det kan man ikke sige om den tidligere hacker og nu 
47-årige it-specialist fra en midtjysk stationsby” fra Politiken den 18. august 2024, vil 
ministeren også redegøre for, om den nuværende regering eller den tidligere regering 
har været bekendt med, at en whistleblower har været i kontakt med medlemmer af Fol-
ketinget om hovedpunktet i den meget omtalte FE-sag om samarbejde med andre landes 
efterretningstjenester, og vil ministeren desuden redegøre for, om der, på baggrund af de 
forhold, der er oplyst i ovennævnte artikel, har været begået strafbare handlinger, f.eks. i 
form af overtrædelse af tavshedspligten?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Peter.Skaarup@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Steffen Larsen
formand
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